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Objectiu ‘Zero 
Andròmines al Carrer’

Es recullen prop de 270 tones 
d’andròmines i residus volumino-
sos durant el 2021. Es van rebre 
més d’un miler de sol·licituds.
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Entrevista a Antonio Bernal, 
Regidor a l’oposició del Grup 
Municipal  de Ciutadans

“Em sento molt afortunat 
exercint la meva vocació 
de servei amb els meus 
veïns i veïnes”

Cal Guivernau es reconvertirà en una 
moderna biblioteca municipal

APOSTA PER LA CULTURA
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L es institucions no hem de deixar perdre la 
nostra memòria. Durant molts anys es va 
viure d’esquena a la història, potser per-

què la ferida encara escoïa o perquè els nostres 
antecessor no estaven tan conscienciats com 
ho estem avui de la necessitat de conservar la 
memòria local per a preservar la nostra identitat 
com a poble. 

La desconeixença del valor que tenen els nos-
tres edificis històrics va fer que en el passat es 
perdés, per exemple, el mas Carreras, la finca de 
la família Carreras que s’erigia al costat de l’ac-
tual capella, i on l’arquitecte Josep Maria Jujol 
també hi va realitzar treballs. Actualment tindria 
un valor enorme dins del nostre patrimoni local 
si no haguessin permès la seva demolició. 

No podíem cometre el mateix error amb Cal Gui-
vernau i es per això que no podem deixar que el 
pas del temps l’ensorri. Dins de la nostra memò-
ria col·lectiva els rodencs i rodenques atresorem 
molts records d’aquest edifici. El que podria ha-
ver sigut fa segles l’antic castell de Roda, molts i 
moltes recordem aquest emblemàtic edifici com 
el de les antigues escoles. En el futur serà la nova 
biblioteca municipal Joan Martorell Coca i allà, de 
ben segur, els nostres joves crearan els seus pro-
pis records amb la cultura al centre de tot. 

Però, l’estat de la seva estructura fa que no pu-
guem posposar més la rehabilitació de l’edifici 
i des de l’Ajuntament estem fent tot el possible 
perquè les administracions superiors ens ator-
guin les subvencions necessàries per tirar en-
davant el projecte, que supera el milió d’euros. 
En el pressupost d’aquest any, hi destinarem 
una partida important per a la posada en marxa 
del projecte. 

I seguint amb la memòria històrica local, he de 
felicitar els impulsors del nou Museu Parroquial 
de Roda de Berà, a mossèn Antonio Rodríguez 
i al Consell Parroquial. Format per més d’una 
cinquantena de peces de gran valor històric, re-
cupera i dignifica una part del nostre patrimoni 
cultural, amb un valor que va més enllà de les 
creences religioses. 

Els inicis d’any sempre són moments de nous 
propòsits i els nostres han quedat plasmats en 
el pressupost de 2022 que ja hem començat a 
negociar amb la resta de grups municipals. Ens 
agrada seure amb els grups de l’oposició, arribar 
a consensos i que tothom pugui sentir com a seu 
aquest full de ruta anual. Si tot va bé, la meva vo-
luntat és poder celebrar un ple extraordinari la se-
gona setmana de març i aprovar-lo, esperem, amb 
el màxim suport de tots els regidors i regidores. 

Aquest any ha de ser el de la recuperació des-
prés de dos anys molt difícils per a tots i totes, i 
moltes de les partides van encaminades a asso-
lir la reactivació econòmica a Roda de Berà, a in-
centivar la contractació de rodencs i rodenques 
en situació d’atur, a promocionar el comerç local 
i a la promoció turística, sense oblidar les parti-
des més socials per ajudar aquelles famílies que 
més ens necessiten. 

Volem que Roda de Berà sigui un poble on no 
només es vulgui venir a gaudir dels estius, sinó 
que amb la desestacionalització del turisme, 
aquest concepte tan perseguit, els visitants vin-
guin durant més mesos de l’any i que els agradi 
tant estar a Roda que s’hi vulguin quedar. Hem 
vist com en part ha estat així i des de l’inici de 
la pandèmia, ara fa quasi dos anys, l’empadrona-
ment ha crescut molt i som vuit-cents rodencs i 
rodenques més que a principis de 2020. 

El perfil dels nouvinguts és gent jove, amb una 
mitjana de 44 anys, amb professions que els 
permeten teletreballar sempre o alguns dies a 
la setmana. Per això continuem insistint molt 
perquè les companyies de fibra despleguin per 
fi aquesta tecnologia i pugui arribar a totes les 
llars. Sembla que Adamo ho està assolint, més 
poc a poc de l’esperat, però a bon ritme. Tam-
bé el 5G hi arribarà properament, així ens ho ha 
fet saber l’empresa Llega700, encarregada de 
solucionar els problemes que pugui provocar el 
desplegament d’aquesta nova tecnologia amb 
la recepció del senyal de televisió, com també va 
succeir amb l’arribada del 4G al seu moment. 

EDITORIAL 

Cal preservar
la memòria local 
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L’històric edifici de Cal Guivernau es reconvertirà 
en una moderna biblioteca municipal 
 El pressupost inclòs al projecte bàsic ascendeix a més d’1,1 milions d’euros. 

Per aquest motiu, l’Ajuntament ha demanat diverses subvencions entre elles el programa 
“1,5% Cultural” del Ministeri de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana. 

 S’ha previst destinar una partida del pressupost de 2022 per a l’inici del projecte.

E l nou edifici de la Biblioteca 
Municipal Joan Martorell Coca 
sembla cada cop més proper. 

A finals de gener un topògraf va acce-
dir a l’edifici per tal de prendre mides 
exactes de l’interior de l’històric immo-
ble, i es van dur a terme els treballs ge-
otècnics per a la redacció del projecte 
executiu de la rehabilitació de Cal Gui-
vernau i la seva adequació com a bibli-
oteca municipal. 

L’edifici, declarat Bé Cultural d’Interès 
Local al 2010, és, pel seu valor arqui-
tectònic i històric, per les seves dimen-
sions, condicions i ubicació estratègi-
ca, el lloc ideal per ubicar la biblioteca 
de Roda de Berà. 

El projecte bàsic va ser aprovat per 
la Junta de Govern Local al maig de 
2019 i actualment s’està redactant el 
projecte executiu. El pressupost total 
inclòs al projecte bàsic, elaborat al 
2018, ascendiria a més d’1,1 milions 
d’euros. “Per la importància del projec-
te i pel seu valor, que suposaria prop 
d’un 10% del pressupost general de 
l’Ajuntament, hem demanat diferents 
subvencions a administracions supe-
riors, al govern de l’Estat i a la Genera-
litat de Catalunya”, assegura l’alcalde 
Pere Virgili. El departament de Cultura 
ha atorgat al projecte 200.000 euros; 
i la Generalitat de Catalunya, dins del 
PUOSC, 104.774 euros. La més impor-
tant, però, seria la subvenció del Minis-

teri de Transports, Mobilitat i Agenda 
Urbana, dins del programa “1,5% Cultu-
ral”, la qual suposaria prop de 587.000 
euros, tot i que encara no s’ha rebut la 
resolució per part del Ministeri. Quant 
al pressupost municipal, l’Ajuntament 
ha previst destinar una partida, encara 
oberta, del pressupost de 2022 per a 
l’inici del projecte.  

Actualment l’immoble està en un 
avançat estat de degradació, amb 
tota l’estructura horitzontal apunta-
lada, que fa necessari la seva rehabi-
litació urgent. A causa del seu estat, 
el projecte bàsic contemplaria un nou 
sistema estructural, d’entramat me-
tàl·lic i forjats de formigó. CONTINUA 
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El nou edifici

La proposta presentada pels arquitectes 
dins del projecte bàsic té com a objec-
tiu principal posar en valor els atributs 
originals de l’edifici. Per això, es mantin-
dria Cal Guivernau tal i com el coneixem, 
sense annexos ni volums afegits que 
distorsionin el seu valor històric. També 
es respectarien els murs existents, tot i 
que no tindrien una funció estructural. 

S’obriria una nova porta d’accés a l’edi-
fici per la plaça de l’Església per dignifi-
car aquesta façana, que actualment no 
és la principal. El nivell d’accés per la 
plaça de la República es baixaria, una 
actuació que permetria deixar visibles 
les restes arquitectòniques trobades 
en el nivell de semisoterrani, restes 
medievals que es tractarien, segons les 
inspeccions visuals, de tines d’oli medi-
evals i també uns pous d’aigua. 

Com a novetat, la proposta inclou 
també una gran claraboia-llanterna 
que travessaria totes les plantes pro-

porcionant una llum natural fins a la 
planta baixa, que permetria que no 
s’haguessin d’obrir noves finestres 
que distorsionessin l’edifici actual, i a 
més, aportaria criteris de sostenibili-
tat que millorarien l’eficiència energè-
tica de l’edifici. 

Pel que fa a la distribució dels espais, 
s’han tingut en compte les orientaci-
ons del departament de Cultura de la 
Generalitat de Catalunya. A la planta 
d’accés es trobarien el vestíbul, el 
taulell, l’hemeroteca i la fonoteca, a 
la primera planta els espais dedicats 
al públic infantil i les sales polivalents 
dedicades a formació i conferències; 
i a la plata més alta, sota coberta, les 
zones d’estudi i lectura que necessi-
ten més silenci. En total la nova bibli-
oteca municipal comptaria amb una 
superfície de 871,15 metres quadrats, 
una superfície adequada a les ne-
cessitats d’un municipi com Roda de 
Berà, en comparació als 199 metres 
quadrats que té l’actual immoble on 
s’ubica la biblioteca. 

Bé Cultural d’Interès Local 

L’edifici de Cal Guivernau es troba al nu-
cli antic de Roda de Berà entre les pla-
ces de l’Església i de la República. Per 
les seves característiques i per la seva 
història ha esdevingut un dels referents 
al centre de la vila. 

El seu origen és desconegut. Els pri-
mers documents daten de l’any 1793 
quan pertanyia a la família Vidal 
Guivernau. L’any 1922 l’Ajuntament 
va comprar l’edifici a la família Vidal 
per tal de convertir-lo en les escoles 
públiques. Al 1928 es van habilitar 
els habitatges dels mestres i es van 
condicionar uns espais per a les au-
les. Aquesta adequació va suposar 
l’enderroc d’una part de la casa ad-
jacent, Cal Barot, per ampliar la pla-
ça i rebaixar el terreny de davant de 
Cal Guivernau. L’escola va entrar en 
funcionament durant el curs 1933-
34 i ho va ser fins als anys 70 quan, 
per l’augment demogràfic, algunes 
de les aules es van traslladar a la 

nova escola, darrere de l’actual edi-
fici de l’Ajuntament. 

Pel seu estat de conservació a principis 
dels 2000 es va plantejar el seu enderro-
cament, però el Centre d’Estudis Rodenc, 
de Les Monges Associació Cultural, es 
va oposar i va demanar a l’Ajuntament i 
al departament de Cultura de la Genera-
litat que s’elaborés un estudi oficial. Va 
ser al juny de 2001 quan la Direcció Ge-
neral del Patrimoni Cultural va fer arribar 
a l’Ajuntament uns informes en què es 
destacava la possibilitat que Cal Guiver-
nau fos el castell de Roda de Berà, una 
qüestió que va ser reafirmada per la Co-
missió Territorial del Patrimoni Cultural 
al febrer de 2002. A dia d’avui, però, no 
s’han aconseguit prou evidències his-
tòriques. El que sí és constatable és el 
valor històric, cultural i patrimonial que 
Cal Guivernau té per a Roda de Berà. Per 
aquest motiu, a instàncies també del 
Consell Comarcal del Tarragonès i de la 
Societat Catalana d’Arqueologia, l’Ajun-
tament va declarar Cal Guivernau Bé 
Cultural d’Interès Local al març de 2010. 

Dibuix de Cal Guivernau de Pere Virgili Gatell. 2004.

La primera planta estarà destinada al públic infantil i hi trobaríem les sales polivalents dedicades a formació o conferències. 

Cal Guivernau a finals de la dècada dels 90. Arxiu Joan Martorell. 

A la planta més alta, sota coberta, hi trobarem les zones d’estudi i lectura, ja que necessiten més silenci. 
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“Em sento molt afortunat exercint la meva vocació 
de servei amb els meus veïns i veïnes” 

Comença el desplegament 
del 5G a Roda de Berà 
 La utilització de la mateixa banda de freqüència de 

la TDT pot comportar problemes amb la recepció 
del senyal de televisió. 

 En aquests casos l’empresa Llega700 ofereix 
gratuïtament una solució trucant el telèfon 900 833 999. 

Èxit de públic al Pavelló Municipal amb 
l’estrena de la gira Dos pájaros al vuelo 
2022, un tribut a Sabina i Serrat. 

Antonio Bernal és regidor de 
Ciutadans a l’Ajuntament de 
Roda de Berà, actualment 

quarta força política al consistori. Amb 
ell fem balanç del seu paper com a 
president de la Comissió Especial de 
Comunicació i Mitjans Audiovisuals, fi-
nalitzada el passat 3 de febrer així com 
de la tasca del seu grup municipal. 

A principis de febrer finalitzava la seva 
etapa com a president de la Comissió 
Especial de Comunicació i Mitjans 
Audiovisuals, quin balanç en fa?
Un balanç molt positiu, penso que ha 
estat una comissió necessària per po-
der crear el futur Consell sectorial local 
de comunicació i mitjans audiovisuals 
del nostre municipi.

Aquesta comissió especial de comuni-
cació ha treballat amb l’objectiu d’estu-
diar els aspectes bàsics i les caracterís-
tiques dels mitjans de difusió municipal 
i de redactar-ne un reglament per con-
cretar-ne el funcionament.

El treball realitzat en aquesta comissió 
permetrà tenir un model més clar, cosa 
que servirà per potenciar encara més 
la imatge del nostre municipi i donar a 
conèixer l’activitat dels grups municipals 
i els diferents col·lectius de Roda.

D’altra banda i pel que fa a les moci-
ons presentades pel seu partit al Ple 
quines creu prioritàries? 
El nostre grup municipal ha presentat 
diverses mocions, algunes en solitari i 
d’altres amb diferents grups municipals 
i fins i tot diverses amb tots els grups.

La nostra filosofia sempre ha estat pri-
oritzar mocions de caràcter municipal, 
crec que la nostra tasca és defensar els 
interessos dels nostres veïns i veïnes.

Hem presentat mocions de seguretat, 
contra l’ocupació, de millora de la situa-
ció dels centres d’atenció primària i de 
reconeixement social i laboral del per-
sonal de serveis socials i servei d’ajuda 
a domicili durant la pandèmia.

Totes són importants per millorar el nos-
tre municipi, com per exemple la moció 
de seguretat amb la qual sol·licitàvem la 
instal·lació de vídeo càmeres connecta-
des amb la policia, o la de l’ocupació sol-
licitant més control sobre les mateixes 
pel problema que generen.

En general com valora la gestió de 
l’equip de Govern durant la pandèmia?
La pandèmia ens va agafar a tots fora 
de joc, va ser una novetat amarga que 
seguim lluitant dia a dia. Avui dia quan 
sembla que estem baixant de la sisena 
onada, continua sent una incògnita que 
pot passar en el futur.

L’equip de Govern ha seguit en tot moment 
amb els protocols dictats pel Ministeri de 
Sanitat,i el Departament de Salut de la 
Generalitat donant compte dels passos a 
seguir de manera transparent i exercint el 
control perquè es complissin els requisits 
dictats pel Govern i la Generalitat.

Crec que és just que valori bé l’actuació 
de l’equip de Govern així com la dels 
grups de l’oposició, però sobretot, el com-
portament dels nostres veïns i veïnes.

Ciutadans va donar suport al Pla de 
Reactivació Econòmica, n’està satisfet 
de com es desenvolupa? 

No és que donéssim suport al pla de re-
activació econòmica, sinó que al març 
de 2020 vam ser els primers en pre-
sentar una sèrie de mesures que van 
abocar la gran majoria a l’actual pla de 
reactivació econòmica.

Aquest, està servint per pal·liar la crisi 
produïda per la pandèmia, sobretot en 
el teixit empresarial de Roda, així com 
les ajudes a les persones treballado-
res que es van veure afectades per un 
ERTO. Com també aquelles persones al 
llindar de la pobresa i que depenen dels 
serveis socials.

De cara al futur més immediat. Té pre-
vist presentar-se a les properes elecci-
ons l’any que ve? 
Avui dia encara no m’he plantejat que 
faré a les properes eleccions municipals.

Primer hauran de ser els meus com-
panys els qui decideixin si volen que 
em presenti i seguidament haurà de ser 
aprovat per la cúpula provincial.

Jo sempre dic que vaig néixer per ser-
vir i defensar els interessos dels altres 
i em sento molt afortunat exercint la 
meva vocació de servei amb els meus 
veïns i veïnes com a regidor. Per mi és 
la política més propera i satisfactòria.

Properament el servei mòbil de 
nova generació dels principals 
operadors mòbils sobre la ban-

da de freqüència de 700MHz, que cor-
respon al 5G, estarà disponible a Roda 
de Berà. Així s’ha informat a l’alcalde 
Pere Virgili a través d’una carta rebuda 
per part de l’empresa Llega700, con-
tractada pels operadors mòbils per do-
nar solució a les afectacions tècniques 
que el desplegament pugui provocar. 

La xarxa 5G arribarà per millorar la 
velocitat de connexió a Internet, els 
serveis de televisió, vídeo i música 
sota demanda, així com de múltiples 
nous serveis que veuran la llum en els 

propers anys gràcies a aquesta nova 
tecnologia. 

Aquesta utilitzarà la mateixa banda de 
freqüència que la televisió digital terrestre 
i per aquest motiu poden aparèixer deter-
minades afectacions amb la recepció del 
senyal de televisió. Per donar-hi solució, 
l’empresa Llega700 posa a disposició 
dels rodencs i les rodenques el telèfon 
d’atenció gratuït 900 833 999 per atendre 
les sol·licituds de solució d’afectacions. 
En aquests casos un tècnic es desplaça-
rà fins al punt de la incidència realitzarà 
les tasques de condicionament necessà-
ries, de forma gratuïta, perquè el senyal 
de televisió es torni a rebre correctament. 

El concert va tenir lloc el 19 de 
febrer i va esdevenir tot un èxit 
de públic i de crítica.

Jan Cruz, el Sabina tarragoní, i Ernest Ber-
tran, com a Serrat, van oferir un gran espec-

tacle, amb una rèplica exacta de la gira que 
els dos cantautors van fer junts l’any 2007. 

Van estar acompanyats per la Banda 
Tributària de Tarragona amb una quin-
zena de músics en directe. 

ENTREVISTA

ANTONIO BERNAL  - REGIDOR A L’OPOSICIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS
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Agenda

26 DE FEBRER
FESTA INFANTIL DE CARNAVAL 
D’11 a 14h, a la plaça de la Sardana. 
Amb taller de màscares de Carnestol-
tes, música i animació infantil amb la 
Susanita Pinceles. 
En cas de pluja els actes es traslladaran 
al Pavelló Municipal. 

6 DE MARÇ
CAMINADA PEL TERME 
Sortida a les 9:30h, des de la plaça de 
l’Ajuntament.
Recorregut: av. de l’Avenc, diversos car-
rers amb noms de dones il·lustres del 
Francaset, camí de Sant Salvador, av. Fè-
lix Martorell i tornada cap a l’Ajuntament.

Seguidament, a les 11:30h, CLASSE 
D’AERODANCE AMB MARIA PAURA
A la plaça de l’Ajuntament. 

8 DE MARÇ 
LECTURA DEL MANIFEST 
INSTITUCIONAL
A les 12h, a la plaça de l’Ajuntament. 

MARXA EXPLORATÒRIA PER A JOVES
De 16 a 18h. Punt de trobada, al PIJ. 
Marxa per diferents zones del poble per 
identificar espais que poden generar in-
seguretat entre els joves. 

PENJADA DE CARTELLS “ESPAI 
LLIURE DE VIOLÈNCIES MASCLISTES”
De 18 a 20h, a diferents espais i comer-
ços del municipi.
Amb la col·laboració del Col·lectiu H2O.

10 DE MARÇ. 
CARPA LILA 
INFORMATIVA 
DE LA REGIDORIA 
DE LA DONA 
I IGUALTAT.
De 10 a 13h, al mercat setmanal.

12 DE MARÇ
ESTRENA DEL CURTMETRATGE 
“LATIR AMARGO”, 
DE YOLANDA BELVIS.
 A les 19h, al Casino Municipal.

DEL 15 AL 25 DE MARÇ. 
EXPOSICIÓ ITINERANT 
“DONES GRANS, GRANS DONES”, DE 
L’INSTITUT CATALÀ DE LES DONES.
A la biblioteca municipal 
Joan Martorell Coca. 
Matins: de dimarts a divendres de 9:30 
a 13:30h.
Tardes: dilluns i dijous de 16:30 a 19:30h.

17 DE MARÇ
ASSEMBLEA DE JOVES.
A les 17h, al PIJ.
Amb la participació de joves, entitats i 
associacions implicades amb el col·lec-
tiu jove, i la col·laboració del departa-
ment de Joventut de la Generalitat. 

DEL 29 DE MARÇ AL 8 D’ABRIL
EXPOSICIÓ ITINERANT 
“DONES DE CIÈNCIA”, DE L’INSTITUT 
CATALÀ DE LES DONES.
A la biblioteca municipal 
Joan Martorell Coca.
Matins: de dimarts a divendres 
de 9:30 a 13:30h.
Tardes: dilluns i dijous de 16:30 a 19:30h. 

20 DE MARÇ
CLASSE DE DEFENSA PERSONAL
De 10 a 11:30h, al local del club de judo 
Dojo Roda.
Cal inscripció prèvia al PIJ 
(WhatsApp 607 273 984).

21 DE MARÇ
DIA MUNDIAL DE LA POESIA.
A les 18h, al Casino Municipal.
Cal inscripció prèvia a la biblioteca 
municipal Joan Martorell Coca 
(977 80 99 42)

Solidaritat amb els més necessitats 
 Tres empreses de Roda de Berà fan una donació a Serveis Socials de més de 600 euros. 

E l passat 17 de febrer la residèn-
cia Barà Bahia, el Forn Pastis-
seria Queralt i el restaurant Les 

Guatlles van fer una donació a l’àrea de 
Serveis Socials de l’Ajuntament. José 
García, Ana Carreras, Montserrat Que-
ralt i Manel Cardo van lliurar la quantitat 
de 630 euros a la regidora Teresa Ferré, 
acompanyada per l’alcalde Pere Virgili. 
La donació serà destinada a donar res-

posta a les necessitats d’emergència de 
les famílies més vulnerables de Roda, 
usuàries de Serveis Socials i del Punt de 
Distribució d’Aliments. 

Els diners són resultat de la iniciativa 
solidària que des de fa deu anys els 
establiments posen en marxa cada 
Nadal amb la venda de dècims de lo-
teria solidaris, aquest any del número 

33067, dels quals dos euros de la ven-
da de cadascun d’ells van destinats a 
Serveis Socials. 

Actualment el Punt de Distribució 
d’Aliments dóna servei a 29 famílies 
vulnerables. Aquestes reben lots d’ali-
ments bàsics de forma setmanal o 
quinzenal, però davant necessitats 
d’emergència, per a la compra de me-

dicaments, per exemple, l’àrea també 
se’n fa càrrec de les despeses. 

“Aquesta ajuda sempre és neces-
sària”, assegurava Teresa Ferré, “la 
donació es destinarà a fer front a ne-
cessitats d’urgència, per ajudar les fa-
mílies que més ho necessiten. Un cop 
més Roda de Berà demostra que és 
un poble molt solidari”. 
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Yolanda Belvis presentarà la seva òpera prima, 
‘Latir Amargo’, al Casino Municipal 
 El curtmetratge es va gravar a Roda de Berà abans de la pandèmia amb la participació 

d’alguns comerciants. 

E l proper 12 de març el Casino Mu-
nicipal acollirà l’estrena del curt-
metratge ‘Latir Amargo’, l’òpera 

prima de la bonastrenca Yolanda Belvis. 
“Porto Roda al cor i per l’estima que tinc 
al poble i a la seva gent vaig voler rodar-lo 
aquí i, en acabar, poder fer la presentació 
a Roda de Berà com a agraïment a totes 
les persones que m’han ajudat a fer pos-
sible aquest projecte”, assegura Yolanda 
qui, a més de dirigir, és també una de les 
actrius principals, la guionista i producto-
ra del curtmetratge. 

L’esdeveniment estarà presentat per la 
periodista Sònia Camí i amenitzat pel 
músic Albert Recasens. En finalitzar la 
projecció els assistents podran parti-
cipar en un col·loqui sobre els temes 
socials que tracta el curt que segons 
la seva directora “és un curtmetratge 
social, inspirat en fets reals, però per 

saber més tothom haurà de venir a 
l’estrena”, diu Belvis. 

La cinta ha comptat amb la col·labo-
ració i la participació de comerciants 
i restauradors de Roda de Berà “sense 
el patrocini i l’ajuda de tots ells i el seu 
equip no hauria estat possible”, afer-
ma la directora, qui també ha comptat 
amb la col·laboració desinteressada 
dels tots els membres de l’equip tèc-
nic i dels actors i actrius participants. 
Entre ells trobem l’actor principal, el 
bonastrenc David Crivillé, qui estudia 
segon d’ESO a l’Institut Roda de Berà, 
o secundaris com Jacqueline Crivi-
llé, qui també va estudiar al mateix 
centre, o el rodenc Melchor Crivillé, 
ajudant de producció, però sobretot 
gràcies al que considera la seva mà 
dreta, Aniez Atlas, productor de Cla-
pperbeat Pictures.

El curtmetratge té dues versions originals, 
en català i en castellà, ‘Batec Amarg’ i ‘La-
tir Amargo’. La directora no va voler fer 
un simple doblatge, sinó que va rodar en 
català i després va tornar a gravar en cas-
tellà totes les escenes on hi havia diàlegs. 

Quant a la projecció, “ens presentarem a 
tots els festivals possibles en que hi pu-
guem participar. Estem inscrits a diferents 
plataformes per a festivals de cinema, per 
arribar a tot el món”, assegura 
Yolanda. Un d’ells serà 
la 14a edició Festival 
Internacional de Cine-
ma en Català Costa 
Daurada, amb ‘Batec 
Amarg’ per al qual la 
directora espera que 
el curtmetratge sigui 
escollit per formar part 
de la selecció oficial. 
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Nou Museu Parroquial de Roda de Berà
 Està format per més d’una cinquantena de peces de gran valor històric.

E l 19 de gener l’arquebisbe de Tar-
ragona, monsenyor Joan Plane-
llas, va inaugurar el nou Museu 

Parroquial a la rectoria de Roda de Berà. 
Va estar acompanyat pel rector de la 
parròquia de Roda de Berà, mossèn An-
tonio Rodríguez; per l’Alcalde Pere Virgi-
li; per la regidora de Cultura, Teresa Fer-
ré; pels regidors Antonio Bernal i Rafael 
Luna; i per desenes de feligresos que no 
van voler faltar a la cita. 

La idea de muntar el petit museu va sor-
gir arran de l’arribada de mossèn Rodrí-
guez a Roda de Berà, “en voler posar or-
dre, vam trobar moltes peces antigues, 
salvades de la destrucció de la Guerra 
Civil, que estaven emmagatzemades a 
la parròquia sense donar-les-hi el valor 
que mereixen”, va assegurar. 

Poc més d’un any després s’ha inaugu-
rat aquest museu, el qual compta amb 
un apartat d’orfebreria amb la Custòdia 
i la Vera Creu de principis del segle XIX, 
casulles d’abans de la Guerra Civil bro-
dades en relleu, un pendó de les filles de 
Maria de 1940, un missal i un tàlem del 
mateix any, un encenser i una naveta de 
1939, o un antic motllo per fer hòsties. 
També s’hi pot trobar una estela fune-
rària dels segles XVI-XVII de l’antic ce-
mentiri parroquial, imatges o fragments 
d’imatges del segle XIX, o algunes pe-
ces procedents de l’ermita de la Mare de 
Déu de Berà, com un fragment de l’antic 
retaule que presidia l’ermita, unes sa-

cres o un Sant Crist, a més de vestuari 
litúrgic, missals i llibres del 1700 i 1800. 
Destaca una estela funerària dels segles 
XVI-XVII conservada de l’antic cementiri 
que hi havia darrere l’església. 

Alguns dels objectes, després de ser 
restaurats, es tornen a utilitzar ara en 
algunes festes importants de la parrò-
quia. A banda d’aquests elements, que 
sumen prop d’una cinquantena, també 
alguns feligresos han fet donació d’ob-
jectes i d’imatges religioses de valor 
artístic. La visita ha estat guiada per 
Josep Maria Nogués qui ha anat oferint 
una explicació històrica de les peces 
més destacades de la col·lecció. 

Després de destapar la placa inaugural, 
l’Arquebisbe va destacar la importàn-
cia que tenen aquestes peces com un 
llegat de futur “és important trametre a 
les noves generacions les tradicions i la 
fe expressada amb aquests símbols”. 
L’Alcalde va lloar la creació d’aquest 
museu “que recupera i dignifica una 
part del patrimoni cultural de casa nos-
tra, amb un valor que va més enllà de 
les mateixes creences i del fet religiós”, 
alhora que va agrair la feina feta pels 
impulsors del projecte. 

Finalment Monsenyor Planellas també 
va donar les gràcies a totes les perso-
nes involucrades en fer-ho possible, al 
Consell Parroquial i a l’Ajuntament per 
la seva implicació i col·laboració. 
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M ossèn Antonio Rodríguez 
és el rector de l’església de 
Sant Bartomeu de Roda de 

Berà des del setembre de 2020 i ha 
estat un dels grans impulsors del nou 

museu Parroquial del municipi. Parla 
amb entusiasme de tot el què podem 
trobar en aquest museu així com dels 
diferents projectes que du a terme 
des que és rector a Roda de Berà.  

Com va sorgir el projecte del nou museu 
parroquial?  
En arribar l’any 2020 com a rector de 
l’església tot posant orde ens vam 
adonar de la quantitat de material 
de valor històric que hi havia emma-
gatzemat i que no rebia el tracte que 
mereixia. Així va començar la tasca 
d’ordenar i catalogar-ho tot, una feina 
que no hagués estat possible sense la 
gran ajuda de la gent de la parròquia. 
De seguida ens vam adonar que molts 
dels objectes haurien d’estar guardats 
en condicions òptimes i a la vegada 
que poguessin ser exposats perquè 
tothom qui volgués les pogués conèi-
xer. Després d’uns mesos el museu ha 
pogut ser una realitat de la que estic 

molt orgullós, ja que en definitiva és un 
llegat de Roda de Berà i una manera de 
preservar el patrimoni. 

Quines són les peces que en destacaria?
És difícil destacar-ne alguna per sobre 
de les demés perquè la gran majoria  te-
nen molt valor. Amb tot, particularment 
en destacaria el vestuari litúrgic o l’es-
tela funerària dels segles XVI-XVII con-
servada de l’antic cementiri que hi ha-
via darrera de l’església, però insisteixo 
que totes tenen d’alguna manera el seu 
valor i ara, gràcies al museu es preser-
va i es recupera tot aquest llegat que 
forma part de la nostra història com a 
cristians i ara està a l’abast de tothom i 
en bones condicions. 

Més enllà del nou museu parroquial, 
quin balanç fa d’aquests gairebé dos 
anys com a rector a Roda de Berà? 
Estic molt content de la tasca duta a 
terme fins ara i de la col·laboració que 

rebo en tot moment tant per part de 
l’Ajuntament, com de la gent de la par-
ròquia. Hem fet moltes millores tant a 
l’església com a l’ermita que eren molt 
necessàries, sobretot pel que fa la il-
luminació. He dedicat aquests primers 
mesos a les coses més urgents com 
ara la de crear el Consell Parroquial 
que es va constituir a l’abril del 2021 
o recuperar la catequesi que estava 
molt diluïda i actualment hi participen 
7 nens i nenes. 

Ara que parla de la catequesi com veu 
el futur de l’església?
Hem de tenir clar que el futur és el jo-
vent, per això és molt gratificant veure 
que els infants i joves que pugen tenen 
interès per l’església i el cristianisme, 
per aquest motiu és tan important el 
paper de la catequesi. Hi ha diferents 
projectes que es podrien fer  com ara 
crear un esplai, a mi particularment 
m’agradaria molt.

“Gràcies al nou museu es preserva i dona a 
conèixer el patrimoni cristià del municipi” 

MOSSÈN ANTONIO RODRÍGUEZ  - RECTOR DE L’ESGLÉSIA DE SANT BARTOMEU
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La Policia Local comença 
l’any amb tres detencions 
per violència de gènere
 Suposen la meitat de les detencions de tot 
el 2021 per aquesta causa. 

En tan sols un mes els agents de 
la Policia Local han detingut tres 
veïns de Roda de Berà per pre-

sumptes delictes de violència masclis-
ta. Una xifra que suposa la meitat de 
les detencions per violència de gènere 
de 2021, que van sumar sis, i les ma-
teixes que en tot l’any 2020.

El mateix dia de Reis es va detenir a un 
home de 44 anys d’edat després que 
la víctima truqués demanant ajuda al 
112, quan el presumpte maltractador, 
després d’haver estat denunciat dos 
dies abans, havia aparegut al domicili 
de la víctima. Dues dotacions del cos 
policial rodenc es van posar en marxa 
i van aconseguir identificar a la via pú-
blica el denunciat, qui va ser detingut.

La nit del 21 de gener va arribar el se-
gon cas. Passada la mitjanit, la Policia 
Local va rebre un avís d’auxili d’un veí 
de 25 anys de Roda de Berà que dema-
nava una ambulància per unes lesions 
que havia patit de forma accidental 
amb el vidre d’una porta de casa. 

La trucada va aixecar les sospites dels 
agents, que es van presentar al domi-
cili on hi havia també la seva parella. 
Aquesta, en ser entrevistada per sepa-
rat, va explicar els agents el què verita-

blement havia succeït, que l’home, per 
gelosia, l’havia agredit i l’havia intentat 
fer fora de casa. Durant la baralla el 
presumpte maltractador va colpejar 
la porta del menjador trencant el vi-
dre, fet que li va provocar les lesions 
que presentava al braç. Després de ser 
detingut va ser acompanyat al centre 
d’atenció primària de Torredembarra 
per ser tractat de les seves ferides. 

Finalment, el 4 de febrer a la nit els 
agents de la Policia Local es van en-
frontar a un nou cas de violència de 
gènere. Van rebre una trucada de 
Mossos d’Esquadra en la qual se’ls 
requeria que s’adrecessin al carrer 
Calaf per un possible cas de violèn-
cia de gènere. Allà, un veí de Roda de 
Berà, de 46 anys d’edat, havia agredit 
presumptament la seva parella per un 
atac de gelosia. 

Dues patrulles es van traslladar fins 
al lloc dels fets on van detenir el pre-
sumpte maltractador. La dona va ser 
acompanyada al CAP de Torredem-
barra per al seu reconeixement mè-
dic i el detingut va ser traslladat a 
les dependències de Mossos d’Es-
quadra de l’ABP del Vendrell acusat 
d’un presumpte delicte de violència 
de gènere. 

Antonio Gómez, nou sotsinspector en 
cap de la Policia Local de Roda de Berà 
 És membre del cos policial des de l’any 1990. 

 Com a sergent, va ser la mà dreta de l’excap Joan Pie, qui el 31 de 
desembre es va jubilar. 

Antonio Gómez porta quasi tota 
la seva vida al servei de la ciu-
tadania de Roda de Berà. Al 

maig farà 32 anys que és membre de 
la Policia Local, primer com a agent i, 
més tard, ascendint fins a convertir-se 
en sergent, l’any 2001, i en sotsinspec-
tor, actualment. 

El 3 de gener va signar, juntament amb 
l’alcalde Pere Virgili, l’acta de presa de 
possessió com a nou cap del cos polici-
al rodenc. Va prendre així el relleu a Joan 

Pie, qui el 31 de desembre es va jubilar, 
posant punt a final a la seva dilatada 
trajectòria professional a les policies de 
Torredembarra, primer, i Roda de Berà, 
des de la seva creació l’any 1990. 

Va ser el mateix any quan Antonio Gó-
mez, amb 19 anys, va entrar a formar 
part de la Policia Local de Roda de Berà 
amb un contracte d’estiu. El cos policial 
s’acabava de crear feia pocs mesos a 
partir del grup de vigilants municipals 
que hi havia al poble. En aquell moment 

necessitaven gent jove i va aprovar les 
oposicions. Roda de Berà comptava 
amb una població de 1.700 habitants 
i la Policia estava formada per només 
set membres.

Durant aquestes tres dècades l’An-
tonio s’ha anat formant i ascendint 
dins del cos i el passat estiu va apro-
var les oposicions de sotsinspector 
i va superar el curs de preparació a 
l’Escola de Policia de l’Institut de Se-
guretat de Catalunya. 

Al costat de Joan Pie, va contribuir al 
disseny i a la implantació d’un model 
de Policia Local eficient i proper a la 
ciutadania, tal i com la coneixem avui 
dia, amb una forma de treballar que ha 
estat exemple per a molts altres cos-
sos policials de Catalunya. 

I a partir d’ara? Antonio Gómez vol donar 
continuïtat a la bona feina que s’ha portat 
a terme sota el lideratge d’en Pie “i hi apos-
tarem per modernitzar el cos i els serveis 
que oferim a la ciutadania”, assegura.

Els agents eviten 
el 72% de les 
ocupacions il·legals

Entre els mesos de gener i de-
sembre del passat any, la Po-
licia Local de Roda de Berà va 

rebre un total de 130 avisos en què 
es requeria la seva presència per 
una possible ocupació il·legal d’un 
habitatge. D’ells, en 94 ocasions els 
agents van aconseguir evitar que 
l’ocupació finalment es dugués a ter-
me, és a dir, en un 72% dels casos la 
presència policial va fer que els ocu-
pes no assolissin els seus objectius. 

Quant a la resta, en 36 ocasions, de-
gut a les circumstàncies i d’acord 
a la legislació vigent, la Policia Lo-
cal no va poder intervenir amb el 
desallotjament de l’habitatge. En 
aquests casos, un cop identificats 
els ocupants de l’habitatge i el titular 
de la propietat, es va donar compte 
al Jutjat de Guàrdia del Vendrell. “De-
diquem molts esforços per eradicar 
la problemàtica de les ocupacions 
il·legals i a abordar possibles soluci-
ons per a les situacions que generen 
conflictes de convivència en el nos-
tre poble, però hi ha casos en què la 
llei no ens ha permès arribar més en-
llà i finalitzar amb el desallotjament 
de l’habitatge”, assegura Antonio Gó-
mez, cap de la Policia Local. 

Mesures de l’Ajuntament

El Ple de l’Ajuntament va aprovar 
per unanimitat al febrer de 2020 

una moció per la seguretat pública. 
Entre els acords més importants es 
demanava a l’Administració General 
de l’Estat i la Generalitat de Catalu-
nya mitjans materials, econòmics i 
personals per a resoldre la situació 
de necessitat residencial real per 
a qui ho necessiti, però al mateix 
temps s’instava a una modificació 
legislativa urgent per a dotar d’ins-
truments i procediments eficaços a 
l’administració local que poguessin 
evitar les ocupacions de presump-
tes delinqüents.

Arran de la moció es va creure im-
portant redactar un protocol d’ac-
tuació en cas que es detectés una 
nova ocupació, amb accions pre-
ventives per a aturar futures ocupa-
cions; i es va formalitzar una taula 
de treball interdisciplinària que ana-
litza els nous empadronaments, les 
ocupacions i valora les possibles si-
tuacions reals d’exclusió social.

En l’actualitat l’Ajuntament es per-
sona com a perjudicat en els proce-
diments penals per ocupacions al 
nostre municipi i promou procedi-
ments contenciosos administratius 
contra qui, ocupant il·legalment un 
habitatge, es connecta al subminis-
trament elèctric o de gas generant 
perill i inseguretat a la resta de veïns 
i veïnes.
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La brigada municipal va 
efectuar més de 7.000 
actuacions durant el 2021
 El 79% de les incidències es van resoldre 

durant els cinc primers dies.   

La brigada municipal va rebre al 
llarg de 2021 un total de 4.221 
incidències, a través de les ins-

tàncies al registre general, de les quei-
xes i suggeriments rebuts a través de la 
Bústia Ciutadana del web municipal, de 
les trucades, visites o del correu electrò-
nic. Les incidències es van sumar a les 
1.294 tasques recurrents que efectuen 
diàriament, el que dona un total de 7.148 
actuacions realitzades durant tot l’any. 

Pel que fa al temps de resposta de 
les incidències, la brigada municipal 
va demostrar la seva efectivitat i en 
el 79,22% dels casos es van resoldre 
abans dels cinc dies. El 6,68% d’elles 
es van solucionar de 6 a 10 dies; i el 
5,50% abans dels 20 dies, en els ca-
sos en què la resolució de la incidèn-

cia es complica o necessita de recur-
sos externs. 

La brigada municipal, formada per 35 tre-
balladors i treballadores, entre les diferents 
brigades i la unitat administrativa, s’encar-
rega de la gestió, planificació, organització 
i execució del manteniment de les vies pú-
bliques i dels edificis municipals. També 
duu a terme la planificació i l’organització 
del muntatge i desmuntatge d’actes i ac-
tivitats municipals i de les associacions 
locals, així com d’instal·lacions especials, 
com els llums de Nadal. El seu parc mò-
bil està format per 21 vehicles, entre ells 6 
furgonetes elèctriques i 9 de combustió, 3 
camions, 2 escombradores i 1 tractor. 

Del total registrat, la brigada de lampis-
teria va ser la que més actuacions va dur 

a terme, 1.371 intervencions, entre elles 
instal·lacions i manteniment de l’enllu-
menat públic; instal·lació, manteniment 
i reparació de comptadors d’aigua; man-
teniment dels pous i dipòsits municipals 
d’aigua; manteniment d’edificis munici-
pals o instal·lacions especials. Pel que 
fa a l’enllumenat públic va ser l’actuació 
que més intervencions va sumar, fins a 
515; seguit pel manteniment dels edificis 
municipals, 247; i la reparació de fuites 
d’aigua, fins a 232. 

La brigada d’obres, encarregada de tas-
ques com la construcció i reparació de 
voreres, guals, escocells, passos de via-
nants, treballs de pintura tant a l’exterior 
com en edificis municipals, treballs de fer-
ro, reparació i muntatge de mobiliari urbà i 
parcs i jardins, entre d’altres, va realitzar un 

total de 1.339 intervencions. La major part 
d’elles van ser feines de paleteria, 239. 

Pel que fa a la brigada de jardineria, va 
efectuar 582 intervencions, entre tas-
ques de manteniment de les zones ver-
des i parcs infantils; la gestió, el control i 
la supervisió de la poda de l’arbrat muni-
cipal; i el muntatge i desmuntatge d’es-
cenaris, cadires o carpes d’actes lúdics. 

Finalment, quant a la brigada de neteja 
viària, encarregada de la neteja de car-
rers, desbrossament d’herbes o la re-
collida d’andròmines, entre d’altres, va 
sumar un total de 1.182 intervencions, 
d’elles 1.011 corresponen a la recollida 
d’andròmines del servei de recollida por-
ta a porta que ofereix l’Ajuntament amb 
molt bons resultats. 
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Es recullen prop de 270 tones d’andròmines 
i residus voluminosos durant el 2021  
 Es van rebre més d’un miler de sol·licituds de recollida al llarg de tot l’any.

Als inicis de la pandèmia, a mit-
jans de març de 2020, moltes 
famílies van aprofitar el con-

finament per fer neteja a fons dins de 
casa i llançar tot allò que ja no volien 
o necessitaven. Per evitar que mol-
tes andròmines i residus voluminosos 
acabessin abandonats a la via pública 
sense cap control, la regidoria de Ser-
veis Tècnics va decidir posar en marxa 
la recollida porta a porta d’andròmines. 
Fins aquell moment el consistori havia 
fet una prova pilot a l’Eixample amb 
molt bons resultats. 

Des de llavors l’ús d’aquest sistema 
s’ha incrementat per conscienciació, 
però també per la seva comoditat i sen-
zillesa. Durant el 2021 el departament 
de Serveis Municipals va rebre un total 
de 1011 sol·licituds de recollida porta a 
porta, bé a través de l’apartat de la Bús-
tia Ciutadana del web municipal o per 
telèfon, trucant l’Ajuntament. Sumant to-
tes les peticions, la brigada municipal va 
recollir un total de 269,36 tones de resi-
dus voluminosos i andròmines, la major 
part d’ells mobles vells, matalassos, so-
fàs o electrodomèstics espatllats. 

La recollida es fa de dilluns a divendres, 
sempre al dia següent de la notificació. 
Per fer la sol·licitud s’ha d’accedir a la 
Bústia Ciutadana -web.rodadebera.cat/
bustia- i a l’apartat “Recollida d’andrò-
mines” omplir el formulari, indicant el lloc 
on es deixarà l’andròmina, si a la porta 

de casa -en cas que sigui possible-, o bé 
al contenidor més proper. Pel que fa a 
l’andròmina s’ha de treure al carrer des-
prés de les vuit del vespre del mateix dia 
d’efectuar la notificació de la recollida. 

Passaport verd 
El servei de recollida d’andròmines porta 
a porta és molt útil i còmode per a totes 
aquelles famílies que no disposen d’una 
furgoneta per poder transportar ells ma-
teixos els residus fins a la Deixalleria. 

Però per fomentar l’ús freqüent de la Dei-
xalleria i premiar els ciutadans més com-
promesos amb el medi ambient, l’Ajunta-
ment va llançar la iniciativa del Passaport 
verd, amb el qual, completant-lo, es pot 
obtenir un descompte de fins a un 10% 
en el rebut de la brossa de l’any següent. 
Durant el 2021, 150 persones van recollir 
el seu Passaport verd, i d’elles un total de 
72 el van aconseguir omplir amb les se-
ves visites a la Deixalleria. 

El Passaport verd de 2022 ja es pot 
recollir a l’Oficina d’Atenció al Ciutadà 
de l’Ajuntament. 

L’Ajuntament adquireix dues
furgonetes 100% elèctriques 
 Amb aquestes, la brigada municipal suma 

sis vehicles zero emissions.  

L’equip de Govern continua amb la 
seva aposta decidida per ampliar 
de forma progressiva la seva flo-

ta amb vehicles zero emissions, donant 
de baixa aquells més contaminants que 
ja hagin esgotat la seva vida útil.

Per això, des del 5 de gener dues furgo-
netes 100% elèctriques es van unir als 
quatre vehicles zero emissions amb els 
quals ja hi comptava la brigada munici-
pal. En aquest cas hi aniran destinades 
a la brigada d’obres. 

La seva adquisició amb un rènting de 
quatre anys s’ha realitzat a través de la 
central de compres de l’Associació Ca-

talana de Municipis i la quota mensual 
inclou el manteniment i les asseguran-
ces dels vehicles. Ambdues són del 
model Renault Kangoo Furgón i tenen 
una autonomia de 230 quilòmetres. 

L’objectiu del consistori és contribuir 
a la transició energètica i lluitar con-
tra el canvi climàtic amb l’eliminació 
d’emissions contaminants, per assolir 
un model de mobilitat més sostenible i 
respectuosa amb el medi ambient. 

Compromesos amb la reducció 
d’emissions
Durant els darrers anys l’Ajuntament 
ha dut a terme diferents actuacions 

per assolir un estalvi energètic i reduir 
les emissions de CO2, com la progres-
siva substitució de l’enllumenat públic 
i dels edificis municipals per unes de 
tecnologia LED, més eficients i efica-
ces, amb els qual s’aconsegueix un 
estalvi de molts kilowatts l’any però 
també s’evita l’emissió de centenars 
de tones de CO2 a l’atmosfera; o la po-
sada en marxa de campanyes de cons-
cienciació ciutadana, per assolir un ús 
més eficient de l’energia. 

El consistori també ha continuat in-
centivant la instal·lació d’energies re-
novables per a l’autoconsum a Roda 
de Berà, tant de sistemes d’aprofita-

ment tèrmic com elèctric, amb una bo-
nificació fiscal de fins a un 50% en l’IBI 
durant el primer any, un 35% el segon, 
un 20% el tercer any, i una rebaixa del 
10% el quart. 

També en aquest sentit, aquest any 
s’ha creat una nova bonificació del 
20% en l’ICIO, per aquelles noves 
construccions que incorporin la ins-
tal·lació d’energies renovables per 
a l’aprofitament tèrmic o elèctric de 
l’energia solar.

Finalment, s’estudia la instal·lació de 
panells solars al sostre del pavelló mu-
nicipal per a l’autoconsum. 
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El Jurat selecciona els dos dibuixos guanyadors 
del II Concurs de cartells del Dia Internacional 
de la Dona 
 Els dissenys de Jacqueline Crivillé i Roysmin Scarlet seran les imatges de la programació 
dels actes commemoratius del 8M a Roda de Berà. 

Les joves Roysmin Scarlet, alumna 
de 4rt curs d’ESO a l’Institut de 
Roda de Berà, i Jacqueline Crivi-

llé, de 17 anys i exalumna del centre, 
han estat les guanyadores de la segona 
edició del Concurs de cartells del Dia 
Internacional de la Dona. 

Les membres del Jurat, format per la 
regidora de la Dona, Rosana Dorantes; 

per la professora de l’Institut, Estela 
Simó, i per les tècniques de l’Ajunta-
ment Marta Huertas i Susana Benítez, 
es van reunir el 18 de febrer per valo-
rar els 11 dibuixos presentats a con-
curs, tots ells de gran qualitat. D’ells, 
5 corresponien a alumnes de l’Institut, 
els quals ja havien passat una prese-
lecció del professor de l’assignatura 
de plàstica. 

Els dos dissenys seran les imatges que 
identificaran els actes commemoratius 
organitzats amb motiu del 8M a Roda 
de Berà. Les guanyadores rebran un 
premi de 50 euros i un llibre relacionat 
amb la temàtica del 8 de març. 

La regidoria de la Dona exposarà el 
10 de març un muntatge de tots els 
dissenys a la paradeta del mercat set-

manal que ha organitzat en el marc del 
programa d’actes del 8M; i el PIJ i la 
biblioteca Joan Martorell Coca exposa-
ran els originals durant el mes de març. 

Els departaments organitzadors, el de 
la Dona i Igualtat i el de Joventut, han 
comptat amb la col·laboració de l’Insti-
tut de Roda de Berà, a través de l’assig-
natura de plàstica. 

Jacqueline Crivillé Roysmin Scarlet



ACTUALITAT14

Roda de Berà celebrarà 
un Carnaval alternatiu 
 Amb una festa adreçada a les famílies. 

 Si la pandèmia ho permet, la regidoria 
de Festes es planteja celebrar un 
Carnaval d’estiu.  

L’Ajuntament de Roda de Berà 
ha decidit suspendre els pre-
paratius del Carnaval 2022. 

Per responsabilitat, davant l’evolució 
de la pandèmia de la covid-19, ha pres 
aquesta decisió, per garantir la segu-
retat de tots els participants i del pú-
blic assistent. 

No se celebrarà cap de les tres rues per 
evitar aglomeracions, però la regidoria 
de Festes ha preparat un esdeveniment 
per a les famílies, pensant en que els 
més menuts no es quedin sense poder 
disfressar-se i celebrar una petita festa. 

Serà el dissabte 26 de febrer, a partir de 
les 11 del matí, a la plaça de la Sarda-
na. Hi haurà un taller de màscares de 
Carnestoltes per a tots aquells infants 
que vinguin disfressats però també per 
a aquells que no portin disfressa i així 
puguin participar-hi amb un element 
tan carnavalesc com és la màscara. 
També hi haurà música i una animació 
infantil amb la Susanita Pinceles. 

Segons assegura la regidora Teresa Ferré, 
“si la situació epidemiològica ens ho per-
met, les rues se celebraran amb l’arribada 
del bon temps, amb un Carnaval d’estiu.”

Roda de Berà, Creixell, Torredembarra i Altafulla 
participen a la fira Navartur 

Sota la marca “La Costa del Baix 
Gaià”, Roda de Berà, Creixell, 
Torredembarra i Altafulla esta-

ran presents a la 16a edició de la fira 
Internacional de Turisme de Navarra, 
Navartur, que se celebra a Pamplona 

el cap de setmana del 25, 26 i 27 de 
febrer. Per primer cop promocionaran 
conjuntament els seus atractius turístics 

amb l’objectiu de continuar captant l’inte-
rès, promoure les quatre destinacions i per 
mantenir la fidelitat del púbic navarrès.



ACTUALITAT 15

L’Ajuntament demana que s’incrementi el número de trens 
de viatgers que s’aturen a Roda de Berà   
 Amb una moció presentada per Tria Roda de Berà, Ciutadans i Populars per Roda. 

 Es demana que un de cada dos trens que arriben a l’estació de Sant Vicenç per la línia R2Sud continuï 
fins a Valls, fent parada en cadascuna de les estacions, entre elles el baixador de Roda Mar. 

El Ple de l’Ajuntament va aprovar 
en la sessió de gener, per majo-
ria, una moció presentada pels 

grups Tria Roda de Berà, Ciutadans i 
Populars per Roda. En ella es demana a 
les administracions superiors com són 
l’Estat i el Govern de la Generalitat, així 
com a Adif i a Renfe, que emprenguin 
les accions necessàries per tal de re-
soldre un problema històric a Roda de 
Berà, l’aïllament ferroviari que pateixen 
els rodencs i les rodenques. 

La moció, oberta a tots els grups muni-
cipals, va tenir el suport de Tria, Ciuta-
dans, Populars per Roda -com a grups 
municipals proposants- i de Junts per 
Roda; l’abstenció del Partit dels Soci-
alistes de Catalunya, i el vot en contra 
d’Esquerra Republicana de Catalunya. 

A través de la moció aprovada es de-
mana poder disposar a Roda de Berà 
d’un servei de transport de viatgers per 
ferrocarril eficient i competitiu, sense 
haver de fer grans inversions o replan-
tejaments de la xarxa ferroviària del 
sud de Barcelona. La solució és sen-

zilla, i és també la que proposa l’Asso-
ciació d’Amics del Ferrocarril de Valls i 
de l’Alt Camp: que un de cada dos trens 
que actualment arriben a l’estació de 
Sant Vicenç de Calders, procedents de 
la R2Sud, de l’Estació de França, arribin 
fins a Valls, aturant-se en tots els mu-
nicipis pels quals passa la línia actual, 
entre ells Roda de Berà. 

D’aquesta forma, a Roda de Berà s’aug-
mentaria el número de trens que s’aturen 
al baixador de Roda Mar passant de 4 ser-
veis al dia fins a uns 17, aproximadament, 
cobrint així totes les franges horàries. 

La història de la línia ferroviària que pas-
sa pel municipi de Roda és de 138 anys, 

però segons diu el text “constatem que 
gairebé mai la relació ferroviària entre 
els municipis del territori ha estat cober-
ta de forma convenient [...] i actualment 
estem a l’època de la decadència més 
absoluta en la història del ferrocarril a 
Roda de Berà i de la resta de la línia”, 
subscriu la moció. Tal i com assegu-
rava l’alcalde Pere Virgili, “volem un in-
crement del pas dels trens de viatgers 
en la línia Sant Vicenç-Valls, una línia 
actualment infrautilitzada que ja trinxa 
el nostre municipi, doncs, al menys, que 
pugui oferir un servei a la ciutadania”, va 
dir durant la seva explicació de vot. 

El servei actual és, segons diu la mo-
ció, de mala qualitat per la suma de di-
versos factors: “temps de viatges poc 
atractius, i en conseqüència baixes ve-
locitats comercials; una irrisòria oferta 
de serveis que fa que moltes vegades 
els combois viatgin atapeïts, obligant 
els viatgers a fer el trajecte dempeus”. 

Tot plegat obliga molts dels usuaris a 
fer trajectes amb vehicle privat o amb 
autobús, incrementant el temps de vi-

atge i no contribuint amb això a frenar 
el canvi climàtic. Per això s’insta també 
“a totes les administracions a treballar 
en la línia dels objectius de desenvolu-
pament sostenible 2030 i de la mitiga-
ció dels efectes del canvi climàtic, amb 
accions per incrementar l’ús del tren en 
detriment del transport per carretera”. 

Entre els acords adoptats, també se 
sol·licita al Govern de la Generalitat i al 
de l’Estat que es prioritzin i s’executin 
totes les inversions pendents a la xarxa 
ferroviària que passa per Roda de Berà, 
com són el trasllat de la via nord, tal i 
com preveu el Pla Territorial del Camp 
de Tarragona, al costat del traçat de l’A-
7 i la construcció d’un baixador a la línia 
de la costa, el qual s’ubicaria entre els 
municipis de Roda i Creixell. 

Finalment, també és demana a ambdues 
administracions superiors que es reobri 
la línia Reus-Roda només per al transport 
de passatgers per cobrir la necessitat 
d’enllaçar Roda de Berà amb l’estació del 
Camp de Tarragona, Reus, Tarragona i de 
la resta de municipis de la línia. 

L’Ajuntament reobre l’espai de lleure ‘Llimoners del Gassó’ 

Durant la primera setmana de 
febrer l’Ajuntament va dur a ter-
me els treballs de manteniment 

i posada a punt de l’espai de lleure i 
barbacoes ‘Llimoners del Gassó’ per 
tal de reobrir-lo al públic a partir del 12 
de febrer.  

Amb l’evolució favorable de la pandè-
mia, l’últim decret de l’Alcaldia de les 
noves mesures per contenir la pandè-

mia de la covid-19 a Roda de Berà ja in-
cloïa la reobertura d’aquest espai amb 
un aforament màxim permès de 98 per-
sones, sempre que se segueixin les nor-
mes generals de l’espai i les mesures 
de prevenció i d’higiene. 

L’àrea recreativa, ubicada al carrer de la 
Font, va ser inaugurada el 2 de juliol de 
2016. La zona, que fins aquell moment 
no tenia cap ús, va ser arranjada per 

l’Ajuntament i reconvertida amb molt 
bons resultats en una zona d’esbarjo 
i lleure de prop de 1.000 metres qua-
drats, a dos nivells, amb una zona de 
foc amb cinc barbacoes, taules d’obra 
i taules de tipus pícnic. 

L’horari d’obertura al públic és de 10 del 
matí a 6 de la tarda, els dissabtes, diu-
menges i festius. Pel que fa a l’horari 
d’estiu, durant els mesos d’abril i oc-

tubre, l’espai obre tots els divendres 
(amb reserva prèvia), dissabte, diu-
menges i festius, de 10 a 19h. 

Les reserves s’han de gestionar a l’Ho-
tel d’Entitats, al carrer Mossèn David 
Pujol,2, o trucant el 977 65 7712, de di-
marts a divendres, de 9 a 13h i de 15 a 
20:30h; i els caps de setmana i festius 
a l’espai Llimoners del Gassó al telè-
fon 600 55 78 47.  
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Entenem la capacitat de proporcionar benestar 
com a indicador clau en la mesura de l’acció 
de govern. Per a aquest grup, la inversió en 

la millora dels serveis existents al municipi sempre 
ha estat primordial. Són molts d’aquests serveis els 
que finalment contribueixen al benestar global dels 
veïns i veïnes però, avui volem aturar-nos en aquells 
que tenen a veure amb la pràctica de l’esport, que 
ha d’esdevenir una de les eines fonamentals per a 
afrontar amb garanties el nostre curt, mitjà i llarg 
termini.

En aquest sentit, podem anunciar (ja ho hem fet a 
través d’algun mitjà) que Roda de Berà disposarà fi-
nalment d’un gimnàs. Aquest es trobarà ubicat a la 
Zona Esportiva Municipal l’Eixample, i neix del pro-
jecte de reforma de l’antic bar restaurant. Aquesta 
instal·lació comptarà amb dues sales, que es desti-
naran a la realització d’activitats dirigides i a la pràc-
tica del fitness. Aquestes modificacions van de la 
mà de l’ampliació i adequació dels vestidors ja exis-
tents, que d’aquesta manera es preparen per a poder 
admetre una major afluència d’usuaris. 

A més, tot i que encara no ha finalitzat el procedi-
ment, esperem poder anunciar properament l’adjudi-
cació de la gestió de la ZEM, que implicarà la cons-
trucció d’una nova pista de pàdel i la construcció 
d’una nova instal·lació de recepció i bar.

Volem destacar també la creació de la segona sala 
polivalent del poliesportiu municipal. Responent a 
la demanda actual, fet que denota la salut de la 
que gaudim en aquest sentit al municipi, s’amplien 
espais d’activitats que estaran destinats tant al 
públic dels cursos propis com a associacions que 
el requereixin.

Finalment, no voldríem pas oblidar la remodelació 
dels vestidors i lavabos del camp de futbol. 

Aquests, que resultaven ja pràcticament emblemà-
tics, han viscut una important modernització que 
permetrà que puguin afrontar amb garanties les mol-
tes temporades que li resten encara de vida al Club 
Atlètic Roda de Berà.

El  PSC propone la ejecución del proyecto de 
acceso a la barquera por la n-340

El Grupo Municipal Socialista continúa con su línea 
de actuación municipal que tiene como objetivo ha-
cer propuestas que beneficien a los vecinos y vecinas 
de Roda de Berà. El gobierno municipal no comparte 
nuestro objetivo y en ocasiones parece que prefieren 
realizar actuaciones que no llegan a ninguna parte. 

En pro del objetivo planteado, en el último pleno, el 
Grupo Municipal Socialista ha propuesto, una vez más, 
la ejecución del proyecto del paso subterráneo N-340 
salida Carrer del Prat de la Riba (La Barquera) incluido 
en el proyecto aprobado de urbanización del sector S3. 

Consideramos prioritaria la ejecución de un proyecto 
muy necesario para nuestro municipio, ya que prevé 
mejorar las conexiones y facilitar la comunicación 
con la playa desde la carretera TV-2041. Un proyec-
to que, en su momento, encauzó la alcaldesa socialista 
Mayte Huerta ante la dejadez de los anteriores gobiernos 
municipales de los que formaba parte como concejal de 
Urbanismo nuestro actual alcalde Pere Virgili, que es uno 
de los principales responsables de que la obra no se lle-
vara a cabo por su ineptitud, perjudicando nuevamente a 
los intereses de los vecinos y vecinas de Roda de Berà.

Es injustificable que un proyecto que se aprobó en el 
2005 se encuentre 17 años después sin ejecutarse. 
El equipo de gobierno municipal formado por TRIA y 
sus socios PP y Cs se negaron a priorizar una obra in-
cluida en un proyecto aprobado en este ayuntamiento 
hace más de 15 años. 

Han intentado desviar la atención para ocultar su in-
competencia manifiesta echando la culpa al Estado y 
a la Generalitat. ¿De verdad? ¿Cómo pueden exigir a 
otros que cumplan si son incapaces de cumplir con 
sus propias responsabilidades? 

No podemos permitir que se siga priorizando el desar-
rollo urbanístico en beneficio de determinados intere-
ses particulares que perjudican a Roda de Berà y sus 
habitantes. Es hora de priorizar, de una vez por todas, 
las mejoras de las comunicaciones en nuestro munici-
pio para garantizar las mejores conexiones en función 
de las necesidades de nuestros vecinos y vecinas.

Des d’Esquerra Republicana votem no a 34 
trens diaris tallant el centre del nucli urbà.

I votem sí a la total connexió entre els barris i el nucli 
urbà del nostre municipi, mitjançant una mobilitat sos-
tenible i eficient. Tanmateix, necessitem també conne-
xions amb el CAP de Torredembarra, amb Tarragona i 
amb El Vendrell, fins i tot els caps de setmana. 

És per això que el nostre grup municipal no aprovà la 
moció que el govern local de Roda de Berà, juntament 
amb el regidor del grup municipal de Ciutadans, va 
presentar el passat mes de gener per reclamar que 
els combois que actualment fan parada a l’estació de 
Sant Vicens de Calders, provinents de Barcelona, con-
tinuïn direcció Valls, incrementant així en 34 els actu-
als 8 combois que circulen pel centre del nucli urbà.

Aquesta moció fou plantejada des de la perspectiva del mu-
nicipi de Valls, a través d’una associació vallenca d’amics 
del ferrocarril, davant la que els nostres governants no van 
prendre la responsabilitat política ni tècnica d’adaptar-ho a la 
idiosincràsia i a les veritables necessitats de Roda de Berà.

Creiem que no van esbrinar si la parada de 30 minuts 
a Sant Vicenç és una parada tècnica obligada. Com 
tampoc varen tenir en compte que el trajecte entre 
Sant Vicenç de Calders i Valls té una durada de 30 
minuts, més els 30 minuts de tornada a Sant Vicenç.

Oi que no quadren els temps?
A tot això cal sumar les parades que faria la línia Roda – 
Reus, clausurada l’any 1992, de la que també en demanen 
la reobertura. Potser l’equip de TRIA no recorda que en el 
ple municipal del 26 de gener de 2017 s’aprovà per unani-
mitat no reobrir l’obsoleta línia Reus-Roda de Berà. 

Una línia que es troba en un estat cada vagada més de-
cadent, amb escassa distància de seguretat amb els edi-
ficis pròxims al traçat (com per exemple l’escola de La 
Pobla de Montornès que es troba a pocs metres), per no 
parlar de la dificultat tècnica que presenta la corba tanca-
da situada entre El Catllar i La Pobla de Montornès. 

Estem d’acord que cal més i millor transport urbà i 
interurbà a Roda de Berà, però no a qualsevol preu.

Salut i república!
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Comisión Especial de Comunicación y Medios 
Audiovisuales (CECMA)

El pasado día 3 de Febrero finalizo la comisión especi-
al de comunicación y medios audiovisuales.(CECMA)

La creación  de esta comisión fue aprobada por 
unanimidad en el pleno celebrado el 25/3/21, con el 
objetivo de crear el Consejo Sectorial Local de Co-
municación y Medios Audiovisuales, seguidamente 
el 20/4/21 el Señor Alcalde dictamino un decreto de 
adscripción y composición de dicha comisión.

Esta comisión se reuniría bimensualmente y durante6 
sesiones para lograr los siguientes objetivos:
-Estudio de los aspectos esenciales de la organiza-
ción y funcionamiento de este consejo sectorial local 
de comunicación y la elaboración de su reglamento 
de funcionamiento.
-Estudio y elaboración del reglamento regulador de 
las condiciones da acceso y usos de los medios de 
difusión municipal por parte de los concejales y con-
cejalas y los grupos municipales.
-Guía de usos y estilos de las Redes Sociales del ayunta-
miento de Roda de Berà. (Este punto añadido por la Técni-
ca de Comunicación para mejorar y unificar las redes so-
ciales de los diferentes departamentos del ayuntamiento)

La primera comisión se celebro el 11/5/21 en la cual 
el Señor Alcalde cedió la presidencia al grupo munici-
pal de Ciutadans y a su concejal Toni Bernal.

Las siguientes convocatorias fueron:
8/7/21, 7/10/21, 2/12/21 y el 3/2/22, así pues en 5 
sesiones se han conseguido los objetivos de esta co-
misión, que quedaran ratificados en el próximo pleno 
del día 24 de Febrero.

Será entonces cuando el equipo de gobierno tendrá 
todas las herramientas posibles, y  la potestad de cre-
ar el Consejo Sectorial Local de Comunicación y Me-
dios Audiovisuales, cuando crea conveniente.

Quiero agradecer al Señor Alcalde la confianza depo-
sitada en nuestro grupo municipal y en mi persona, 
para presidir esta comisión.

También al departamento de secretaria, servicios ju-
rídicos y a la técnica de comunicación. Así y como 
no puede ser de otra forma a los compañeros y com-
pañeras de la oposición y del equipo de gobierno su 
implicación para hacer de esta comisión una comi-
sión didáctica, productiva y ágil.

Gracias a tod@s. Toni Bernal.

Empieza un nuevo año con las esperanzas 
puestas en que sea el año de la recuperación 
económica, social y como no, de la normali-

dad. A nadie se le escapa que la pandemia ha mar-
cado un antes y un después, dejando un rastro ne-
gativo y de tristeza que tardaremos tiempo en poder 
superar. Las administraciones locales, como nuestro 
Ayuntamiento, han estado y están en la primera fila, 
en asistencia a las personas más afectadas y al tejido 
productivo local.

También es cierto, este año hemos pasado el meri-
diano del mandato, como concejales, que las urnas 
democráticamente nos otorgaron. Empezamos la 
recta final hacia las nuevas elecciones municipales 
del 2023, algunos grupos municipales empezarán a 
acelerar sus iniciativas, quizás por aquello de un va-
cío en los dos primeros años; otros seguiremos nues-
tro trabajo, con el mismo ímpetu, constancia, ilusión y 
servicio que el primer día. Mientras tanto, como dice 
el manual, el equipo de gobierno estará agendando 
inauguraciones.  

Desde nuestro Grupo Municipal POPULARS PER 
RODA, en estos dos últimos meses hemos continu-
ado trabajando por nuestro municipio. En especial, 
hemos aportado mejoras en el nuevo “Reglament 
d’ús i accés als mitjans de comunicació municipals 
de l’Ajuntament”, agradecimiento al entendimiento 
con el resto de los grupos municipales, que ha hecho 
posible que nuestras iniciativas se hicieran realidad. 
De la Comisión especial de Comunicación y Medios 
Audiovisuales nace el “Consell sectorial social de co-
municació i mitjans audiovisuals”, una creación que 
parte de una moción presentada por nuestro grupo 
municipal y que fue aprobada en pleno en su día. 

Pero este año nuevo, como todos, también se carac-
teriza por la aprobación de los Presupuestos Munici-
pales del 2022. Sin duda alguna unos presupuestos 
municipales marcan el rumbo de un ayuntamiento, 
muy en especial en lo que se refiere a las inversiones, 
ya que, de estas, depende el progreso del municipio. 
El Grupo Municipal POPULARS PER RODA estare-
mos, como siempre lo hemos hecho, aportando me-
joras sustanciales en los Presupuestos Municipales 
del 2022, muy centrados en lo que son inversiones, 
ayudas al tejido empresarial, como también en todas 
aquellas cuestiones sociales.

Per no deixar l’espai en blanc, us informem 
que el nostre grup municipal no participa 
en aquest butlletí de publicitat de l’equip de 

govern, pel cost econòmic que suposa a tots els 
rodencs i rodenques. Sent coherents amb el que va 
dir el nostre portaveu i regidor Albert Martín, “Els 
partits polítics han de pagar-se amb els seus propis 
diners els butlletins, no amb els diners dels contri-
buents i comerciants que es publiciten”. 

Per qualsevol informació del nostre grup municipal 
us podeu dirigir directament al nostre Facebook/
Instagram @juntsxrodadebera, al correu de junts-
xrodadebera@gmail.com o personalment amb el 
nostre regidor.
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18 RECICLATGE

Els contenidors d’Humana recuperen més de 20 
tones de tèxtil usat a Roda de Berà al 2021 per a 
donar-les una segona vida
 Es van recollir prop de 82.000 articles de roba, les quals podran allargar la seva vida útil 

amb la reutilització i el reciclatge. 

L’Ajuntament inicia un pla de 
visites a les plantes de tractament
dels residus municipals 
 Per conèixer de primera mà com funcionen. 

La recollida selectiva del residu 
tèxtil per part d’Humana Fun-
dación Pueblo para Pueblo va 

augmentar un 19,7% a Roda de Berà al 
2021. Així es desprèn del balanç realit-
zat per l’entitat, que l’any passat hi va 
recuperar més de 20.453 quilos de tèx-

til usat per a donar-les una segona vida 
amb un benefici ambiental i social, en 
comparació als 17.091 quilos de 2020.  

El residu tèxtil (roba, calçat, comple-
ments i tèxtil de llar), que es va diposi-
tar en els contenidors situats en la via 

pública, va equivaler a 82.000 articles de 
roba que van ser classificats a la planta 
de preparació per a la reutilització que 
Humana té a l’Ametlla del Vallès. La ma-
jor part tindrà una segona vida: el 50% 
es pot reutilitzar i més del 35%, reciclar.

La reutilització del tèxtil és clau per a 
l’economia circular i la creació d’ocupa-
ció verda, per això aquesta organitza-
ció aposta des de fa 35 anys per donar 
una segona vida als articles de roba 
que tenim als armaris i no utilitzem, que 
esdevenen fins al 40% de tota la roba. 

L’Agència de Residus de Catalunya 
(ARC) calcula que es generen anualment 
166.000 tones de residu tèxtil; cada ciu-
tadà en llença aproximadament 20 qui-
los de mitjana, però malauradament els 
gestors autoritzats només en recuperen 
una petita part. A Roda de Berà, Huma-
na va recollir l’any passat una mitjana de 
2,87 quilos per habitant.

“La recollida selectiva de roba té un 
gran potencial per a garantir-ne una se-
gona vida: el 50% se’n pot reutilitzar i 
més del 35%, reciclar. Per això és im-
portant que es dipositi en un conteni-
dor de roba; resulta obvi, però gairebé 
el 90% del residu tèxtil no acaba en 
el punt de recollida adequat sinó a la 
fracció resta i posteriorment en un abo-
cador o una incineradora”, diu Àgata 
Soler-roig, responsable de l’àrea de Re-
collida d’Humana a Catalunya. 

La reutilització del tèxtil contribueix 
a la reducció d’emissions de CO2: per 
cada kg de roba recuperada (i que no 
acaba en un abocador per a ser incine-
rat) s’evita l’emissió de 6,1 kg de CO2, 
segons un estudi de la Federació Hu-
mana People to People. Les més de 20 
tones recollides l’any passat a Roda de 
Berà van evitar l’emissió de 124 tones 
de CO2 a l’atmosfera.

L’11 de febrer l’alcalde Pere Virgili 
i el regidor de Serveis Munici-
pals, Manel González, van inici-

ar un pla de visites a les plantes que 
s’encarreguen del tractament i la gestió 
dels residus municipals. 

En primer lloc van visitar la planta de 
tractament de residus voluminosos de 
Sorigué, a Torredembarra, on hi van a 
parar les andròmines i els voluminosos 
que recull la brigada municipal a través 
del servei de recollida porta a porta. 
Només de Roda de Berà, l’any passat 
van fer el triatge i el tractament de 270 
tones d’aquests tipus de residus.

Seguidament van visitar la planta de 
tractament de la fracció rebuig de 
l’empresa pública Sirusa, al polígon 
Riu Clar de Tarragona. Allà, acompa-
nyats pel seu gerent, Armengol Grau, 
van fer un recorregut per les instal·la-

cions. Amb 31 anys d’història, la plan-
ta té una capacitat d’incineració de 
450 tones diàries. 

Amb la visita van poder comprovar en 
primera persona la impressionant xi-
fra de residus que se’n generen diàri-
ament. Segons va assegurat Grau “cal 
disminuir les tones que van a incinera-
ció, és molt important perquè el cost 
ambiental i econòmic és molt elevat”. 

Només s’aconseguirà amb la conscien-
ciació de la societat, reduint la quanti-
tat de brossa que acaba al contenidor 
gris i aplicant la regla de les 3Rs: Reduir, 
Reutilitzar i Reciclar. 

Les següents visites van tenir lloc 
el 18 de febrer, a la planta de tracta-
ment de la fracció orgànica, a Bota-
rell, i a la planta de tractament d’en-
vasos, a Constantí. 
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El proper 16 de març el Punt d’In-
formació Juvenil posarà en mar-
xa un nou espai, un punt de tro-

bada per a joves del col·lectiu LGTBIQ+. 

Aquelles persones que vulguin partici-
par-hi tindran un nou lloc on conèixer 

d’altres que puguin identificar-se amb 
les sigles LGTBIQ+ i entre tots generar 
un espai de confiança i seguretat, on 
compartir moments i parlar-hi lliure-
ment sobre diversitat afectiva, sexual 
i de gènere, entre d’altres temes que 
els puguin preocupar. 

Les trobades seran setmanals, els di-
marts, de 16 a 18h, i els dimecres, de 
18 a 20h, setmanes alternes. 

Per a més informació podeu adre-
çar-vos al PIJ o enviar un WhatsApp 
al 607 273 984. 

AJUNTAMENT 977 65 70 09
ARXIU MUNICIPAL 977 65 70 09
BASE GESTIÓ D'INGRESSOS 977 65 72 60
BIBLIOTECA MUNICIPAL 977 80 99 42
BORSA DE TREBALL 977 65 77 83

CONSULTORI DE RODA DE BERÀ 977 65 75 14

CORREUS 977 65 74 14
DEIXALLERIA MUNICIPAL 607 27 45 39
ESCOLA D'ADULTS MEDITERRANI 977 65 76 63
ESCOLA EL CUCURULL 977 65 71 90
ESCOLA SALVADOR ESPRIU 977 80 99 24
ESGLÉSIA SANT BARTOMEU 977 65 70 10
FARMÀCIA G. RUBIO 977 80 12 75
FARMÀCIA M. GUILAMANY 977 65 72 88
HOTEL D'ENTITATS 977 65 77 12
INSTITUT DE RODA DE BERÀ 977 65 75 05
LLAR DE JUBILATS 977 80 91 41
LLAR D'INFANTS MUNICIPAL 977 65 77 41
MUSEU DE LA RÀDIO 977 80 18 85
PATRONAT MUNICIPAL 977 65 77 74
POLICIA LOCAL 977 65 77 00
PUNT D'INFORMACIÓ JUVENIL 977 65 79 72
RODA DE BERÀ RÀDIO 977 65 73 98
SERVEIS SOCIALS 977 80 93 38
SOREA OFICINA D'AIGÜES 977 80 09 01
TAXI EDUARD AIGUAVIVA 619 32 60 41
TAXIS RODA 607 20 09 29
ZONA ESPORTIVA MUNICIPAL ‘EIXAMPLE’ 671 06 36 55

ALTRES TELÈFONS I ADRECES D'INTERÈS

AUTOCARS DEL PENEDÈS 977 66 08 21
CAP TORREDEMBARRA (24 HORES) 977 64 38 01
CREU ROJA TARRAGONA 977 21 71 54
HOSPITAL EL VENDRELL 977 25 79 00
HOSPITAL SANTA TECLA - TARRAGONA 977 25 99 00
EMERGÈNCIES 112
CATSALUT RESPON 061
ATENCIÓ VÍCTIMES VIOLÈNCIA GÈNERE 016

TELÈFONS D’INTERÈS

El PIJ crea un punt de trobada 
per a joves LGTBIQ+ 

La Institució de les Lletres 
Catalanes i la Federació 
Catalana d’Associacions 

i Clubs UNESCO han posat en 
marxa la 15a edició del Dia Mun-
dial de la Poesia, que se celebra 
el 21 de març, i la Biblioteca 
Municipal Joan Martorell Coca 
s’ha sumat un any més a aques-
ta jornada commemorativa amb 
una vetllada poètica. 

Tindrà lloc el dilluns 21 de març, 
a partir de les sis de la tarda, al 
Casino Municipal en un acte en 
què es garantiran totes les me-
sures de seguretat. 

L’esdeveniment cada any esdevé un 
gran èxit. La passada edició va reu-
nir més d’una quarantena de lectors 
i lectores en llengües molt diverses 
com el búlgar, el polonès, el portu-
guès, el francès, el rus, l’anglès, el 

filipí, el xinès, i fins i tot l’esperanto o 
el quítxua, entre moltes altres. 

A més a més, totes aquelles perso-
nes que vulguin llegir una obra d’un 
altre autor/a o fins i tot un poema 
propi, també hi són benvingudes. Cal 
inscriure’s prèviament trucant al 977 
80 99 42 o enviant un correu electrò-
nic a biblioteca@rodadebera.cat 

La Biblioteca Municipal busca
voluntàries i voluntaris per 
commemorar el Dia Mundial de 
la Poesia 
 Que vulguin llegir el poema ‘Si puc’ de Gabriel Ferrater en 

diferents llengües. 
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